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PODĚKOVÁNÍ
Sta tu tá rn ímu měs tu Opava , 
Moravskoslezskému kraji, Klubu 
českých turistů, Asociaci TOM a 
MŠMT ČR za finanční příspěvky na 
c e l o r o č n í č i n n o s t n a š e h o 
turistického oddílu KADAO.

CO SE V TOMTO ČÍSLE DOČTETE? 
• Listopadová low-cost Mallorka 
Aneb partička opět na cestách

• Oddílový Mikuláš
Kdo zlobil a kdo byl hodný?

• Vyzvědači
Městská bojovka - tentokrát doma

• Silvestr vedoucích
Konec roku jsme si opět užili…

• V Nové Vsi bylo fajn!
Aneb s Marcelem na běžky
 

• Dobytí severního pólu
Rekonstrukce historické události

• Jak Jűstelovi a Ticháčkovi 
začali plnit Desítku

• Erasmus - Suomi
S Terkou za polární září

• AZMUK jede na Sever
Holčíčí expedice za Tete

• Workshop – Jak se dělá 
kronika?
Tvořeníčko s Aničkou

• Lyžovačka v itálii
KADAOčundrbus na lyžích

• Sbírka pro Ukrajinu
Pomáháme potřebným

• Jarní výprava na Hájenku
Velká bitva o hrad Šostýn

• Nějaké to “luštěníčko” a komiksy

Duben 
2022

Milí rodiče, milí oddíloví kamarádi, 
BOBR “slaví 30”, tedy přesněji řečeno, toto číslo je od října 2009 
již třicáté, které jste měli možnost vzít do ruky a přečíst si, co 
zajímavého se nám s oddílem přihodilo. Ani teď to nebude jinak,  
budete se moci dočíst o tom, jak jsme prožili závěr loňského roku 
i  začátek toho letošního. Vydáte se s námi na zimní běžeckou 
výpravu i dobýt severní točnu. Terka vám sdělí své zážitky 
z  Finska, kde je na studijním pobytu. Vydáte se s námi plnit 
desítku i zalyžovat do Itálie. Už se nám udělalo jaro a my jsme si jej 
parádně užili na hájence v Kopřivnici. Jako vždy nebude chybět 
ani nějaké to luštěníčko a komiks. Přejeme prima čtení. REDAKCE

Pokud k nám do oddílu nechodíš, ale i přesto bys chtěl s námi něco 
zajímavého prožít, tak máš možnost. V letošním roce pořádáme pro 
veřejnost i naše členy pravidelně akce s názvem Otevřená klubovna. 
Vždy 2x v měsíci si budete moci přijít zahrát či se jinak pobavit do naší 
klubovny na Zukalově ulici, obvykle v pátek v podvečer nebo sobotu. 
V minulých měsících jsme například hráli deskovky, tvořili z PET lahví, 
učili se hrát softball, vyráběli zvířátka z kartonů od vajíček a mnoho 
dalšího. V následujících měsících chystáme turnaje, workshopy, 
deskovky, tvoření, geocaching… - program najdeš na www.kadao.cz
Děkujeme městu Opava, díky jehož finanční podpoře mohou akce 
probíhat. VEDOUCÍ ODDÍLU KADAO
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(pozn. red. překlad low-cost – levný, úsporný)  
Na konci listopadu minulého roku jsme se 

s  oddílovými kamarády vydali na výlet na 
španělský ostrov Mallorku. Mallorka je nejen 
největší ostrov Španělska, ale také Baleárských 
ostrovů. Hlavní mělo je Palma, v  níž blízkosti 
jsme měli ubytování.  

A jak jsme k takovému nápadu vůbec došli? To 
jsme tak jednou seděli po koncertě Jarem být a 
píplo nám na telefonu upozornění na levné letenky 
kamkoli. Prvně jsme si z  toho jen dělali srandu, 
ale další den nám to tak vrtalo hlavou, že jsme se 
rozhodli přece jen nějaké letenky koupit. Naše 
volba padla právě na Mallorku, jelikož právě tam 
byly letenky velmi levné a také se tam dalo 
surfovat! Zprávu jsme rozšířili mezi kamarádi a 
dopadlo to tak, že nás letělo celkem 13. Ve 

složení: Dan, LP, Víťa, Stoki, Šampón, Mára, 
Keli, Tete, Kača, Zuzka, Markét, Bája, Anča. 
Takový počet také potřeboval adekvátní prostor 
na ubytování, a tak jsme přes Airbnb zařídili 
velikánskou vilu blízko oceánu. Díky tomu, že nás 
bylo tolik, tak ani ubytování nás nevyšlo nějak 
draho. 
Letěli jsme z Vídně přímým letem. Po přistání 

v  Palmě jsme vytáhli sluneční brýle, sundali 
minimálně jednu vrstvu oblečení a užívali si 
modrou vyčištěnou od mraků oblohu. Díky 
LPemu jsme měli také prohlídku města s místní 
průvodkyní, a tak jsme zjistili informace o 
Mallorce a Španělsku nejen z  historie, ale také 
z  geografie. Pak jsme se jen ubytovali a večer 
strávili sledováním Youtube, kde jsme se z  videí 
učili základy surfování.  
Ráno jsme se těšili na surfování a vlny v oceánu!

LISTOPADOVÁ LOW-COST MALLORKA  
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Surfovací půjčovna byla kousek od našeho 
ubytování, a tak nám to skvěle zapadlo do našeho 
programu. Půjčili jsme si surfy do dvojic, oblékli 
neoprény a vydali se do vln. Vcelku rychle jsme 
zjistili, že to není tak jednoduché, jak to vypadá. 
Padali jsme a zase se zvedali na nohy, abychom 
za pár sekund zase spadli do vody. Za sebe musím 
říct, že i když je to docela těžká disciplína, je dost 
zábavná a hlavně návyková a po každém pádu to 
chcete zkusit znovu a znovu a znovu. 
Každopádně i po dvou hodinách usilovného 
trénování jsme byli vyčerpaní po zbytek dne. 
Surfovat jsme šli ještě další den, kdy nám to šlo 
už mnohem lépe. Myslím, že nikdo z  nás jistě 
nesurfoval naposled.  
Také jsme během těch pár dní stihli ještě 

navštívit přístav Sollér a udělat si celodenní túru 
v  přírodě, která byla nevšední hlavně díky 
ovocným stromům, které jsme potkávali na 
každému kroku a díky tomu byli jako v Jiříkově 
vidění. Trhali jsme si ze stromů citróny, 
pomeranče, narazili jsme i na kiwi či granátové 
jablko.  
Celý pobyt na španělském ostrově byl prostě 

moc fajn. Sportovali jsme, smáli se, zahráli si 
plážovou koulovačku s řaso koulemi nebo plážové 
hutututu. Za mě to byl parádní výlet a už se teď 
těším na další takový! Parto, díky moc! Anča 

Oddílový Mikuláš
Pátého prosince minulého roku možná právě tebe navštívil 
oddílový Mikuláš. Mikulášů bylo letos více, přesně 3. K nim 
se přidali do stejného počtu také andělé a čerti. Mikuláš se 
svou partou navštívil jednotlivé hříšníky, tentokrát přes 50 
dětí! Děti jim na oplátku slíbily, že se tento rok polepší, 
budou si třeba více uklízet nebo bez odmlouvání dělat 
domácí úkoly. Poté oni hříšníci přednesli básničku nebo 
zazpívali písničku. Za to jim kouzelné bytosti předaly nadílku, 
ve které se skrývala nálepka, něco sladkého čokoládového 
na zub i něco zdravého na podporu imunitního systému. 
Mikuláši i všichni čerti a andělé se pak odebrali zpátky do 
svých říší a kdoví, třeba tě znovu příští rok přijdou navštívit?! 
Tak nezapomeň na to, co jsi jim slíbil! PS: Ještě jednou velké 
DÍKY všem čertům, andílkům i Mikulášům. A taky všem 
dětem za krásné básničky a veselé písničky!	 Anča
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Ani rok 2021 s e 
neobešel bez 
nelítostného 
s o u b o j e v e 
s h á n ě n í 
informací v  temných 
u l i č k á c h n o č n í h o 
měs ta . Datum by lo 
s t a n o v e n o n a 
20.11.2021. Město, jež 
se mělo stát hřištěm 
letošního zápolení 
mělo být Brno. Náš 
n e o h r o ž e n ý t ým 
organizátorů dělal, co 
mohl, dokonce jsme 
př ipravil i propagační 
video z ulic nočního Brna. 
Nicméně osud tomu nepřál 
a kvů l i covidu a j iným 
nepříjemnostem, jsme museli 
nakonec výpravu do Brna zrušit. 
Boj iš těm se tedy stala naše 
mi lovaná známá Opava. Město 
rozděleno tradičně do dvou částí, modré a 
červené, a stejně barevných týmů se jako 

vždy změnilo v divokou džungli plnou chaosu. 
Prchající vyzvědač i neúnavně 

p r o n á s l e d o v á n i o b r á n c i 
neunik l i ani pozornost i 

zmatených kolemjdoucích. 
Stejně jako ve  křoví a 

temných rozích se 
k r č í c í t i , j e ž 

p r e f e r u j í 
nenápadnost 
o p r o t i 
z b ě s i l é m u 

běhu. Hra byla 
j a k o v ž d y 

vyrovnaná a všichni 
se nechali vtáhnout 

a tmos fé rou ob l íbené 
večerní bojovky. Nicméně 

vždy musí vzejít nějaký vítěz a 
tentokrát se j ím stal tým 

modrých, který bránil horní 
náměstí, Bredu a přilehlé oblasti. 
Doufejme, že se Vyzvědači zase 
na příští rok vrátí. Ať už v Brně, 

nebo kdekoliv jinde, kde jsme ještě 
nehráli. Šampón

Vyzvědači
Opava   20. 11. 2021
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Loni nám toto jinak tradiční 
zakončení oddílového roku zhatil 

covid. Proto jsme byli opravdu rádi, že letos 
to již situace dovolila a mohli jsme v hojném počtu 
vyrazit do našich milovaných Jeseníků a uvítat zde 
Nový rok společně. Mnozí z nás se těšili na běžky a 
jiné zimní radovánky, sněhu ale jak víte moc 
nebylo, a tak jsme na běžky vyjeli jen dvakrát. 
Naše první cesta vedla ze Skřítku na Rabštejn a 
druhá pak z  Červenohorského sedla na Švýcárnu. 
Zbylé dny už jsme byli nuceni vyrazit po svých. 
Večery jsme pak trávili s  deskovkami nebo 
kytárkou. Zkrátka taková silvestrovská klasika. Vše 
završil Marcel, který se vytasil s  takovým 
ohňostrojem, že jsme nestačili valit oči. Navzdory 
mizivým sněhovým podmínkám se tedy poslední 
Kadao akce povedla a my vstoupili do nového roku 
plni očekávání jaké dobrodružství prožijeme 
s „kamarády dálek“ v roce 2022. Kača 

SILVESTR VEDOUCÍCH A INSTRUKTORŮ 

 V JESENÍKÁCH
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E R T B U K Z U I
F D S U Ř A J T H
G H J D K Í L Á L
V E S M R K Z K O
B L N O M R B A H
R D V D T L O P O
Z E U Ř K I R O A
C J L Í P A O A K
D F Ř N G H V J S
M E N B V C I Y Í
Š L O P O T C I L
G F D R Ů Ž E S A

8směrka plná dřevin 
Najdi v osmisměrce názvy stromů, které vidíš na obrázku
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1.

2.

3.

4.

5.

Bobr poznává zajímavá místa 
Doplň názvy našich hradů, zámků a zřícenin a vylušti tajenku!


Správné odpovědi najdeš na straně 20.
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Konec ledna byl bohatý na sníh a nemohlo být 
nic lepšího než vyrazit za ním do Jeseníků, na 
běžky. Covid se však taky nevzdával. Ještě ve 
středu před výpravou nás  bylo více než 30, 
v  klubovně jsme zkoušeli boty a přiměřovali 
některým lyže! No a v pátek nás už odjíždělo 
pouze 21. Mnozí v karanténě, jiní s covidem, 
museli zůstat doma. My, kteří jsme vyrazili jsme 
však nelitovali.  

Po hodince jízdy vlakem do Bruntálu a kousek 
busem, jsme se se ocitli v doslova v bílém ráji a 
v báječné chalupě Slunečná v Nové Vsi, nedaleko 
běžeckých tratí je parádní. Pan Klimeš, správce 
a majitel v jedné osobě,  nás vřele přivítal, 
provedl a hned po večeři, kterou si každý přivezl, 
si vzal slovo Dib a Lucka, jako správní 
moderátoři znalostní hry VÍŠ CO TO JE? Dvě 
družstva získávala body, podobně jako ve známé 
hře Riskuj. Zábava to byla parádní a vlastně se 
nám ani v deset večer nechtělo končit. Večer 
jsme si prodloužili u oddílových zpěvníků, kdy 
hrál Dib. Miška a Vlk na kytary, Lucka 
doprovázela na flétnu, k tomu dobrý čaj, který 
připravili kluci v kuchyni v čele s Marcelem a 
současně také předpřipravili  večeři na sobotu. 
Taky za námi přijeli 4 vedoucí ostravských 
Čmoudíků, aby si taky užili sobotních běžek. 

Sice hlásili horší víkendové počasí, ale my jsme 
se ráno probudili do pěkného dne, takže jsme 
posnídali, nachystali si tousty do svačin a po 

deváté jsme vyrazili na běžky. Většina kluků 
nebo holek na nich stála poprvé, tak jsme se 
domluvili, že budeme spíše trénovat, abychom si 
běžecké lyžování neznechutili. Došli jsme 
pěšourem ke stadionku, nedaleko rozhledny 
v Nové Vsi, kde jsme si říkali, co je potřeba a jak 
dělat, oběhli pár koleček a pak se vydali směrem 
k Mravencovce, pak stopami nad Karlovem a 
zpět k rozhledně. I nejmladší Čenda, Jáchym, ale 
i další, kteří byli poprvé, došli v pohodě a měli 
radost, že svých asi 11 kilometrů ušli. My starší 
víme, že se dá chodit více, ale pro začátek to 
bylo akorát, navíc když se začalo kazit počasí.  

Na chalupě pak bylo veselo a hlavně 
teploučkoa ještě více nás rozehřál kuřecí vývar, 
který byl připraven již v pátek. Chvilka odpočinku 
a kluci již brali pytle a na stráni pod chalupou 
jsme vyjezdili 2 dráhy, na kterých jsme ve sněhu 
řádili až do sedmé, do super večeře. Pečené 
kuřátko, mňam. Večer jsme hráli známou hru 
Sochy, kterou  vedl Méďa a pak zase až do 

V Nové Vsi bylo fajn! 

...Dokonce moc fajn! 28.-30. 1.
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jedenácti s kytarami zpívali. Šli jsme spát 
s domluvou, že ráno opět v devět vycházíme na 
běžky na stadion, ale..... 

Počasí rozhodlo. Od rána vichr a nevlídné 
počasí, které vyhodilo v širém kraji elektřinu, 
takže od noci netekla voda, nesvítilo se a ráno 
vychladlo i topení. Nám to však nevadilo, neboť 
vánočka a kakao bylo,   z napadaného sněhu se 
dal postavit velký sněhulák a zase dalo jezdit a 
hlavně bylo potřeba se vždy zajít schovat do 
chalupy ohřát a napít horkého čaje. My starší 

jsme zase přemýšleli, jak, bez vody, uklidíme, 
umyjeme nádobí a vytřeme. Všechno  však dobře 
dopadlo a kolem jedenácté vše opět naskočilo, 
mohli uklidit a po poledni jsme vyrazili dolů do 
Dolní Moravice k autobusu, který nás zavezl 
k vlaku do Bruntálu.  

Byla to moc prima zimní oddílová výprava, sice 
v malém počtu, ale možná o to lepš í 
byla! Všichni jsme si vzájemně vyhověli a dobře 
se bavili. Více takových. Už při odjezdu jsme si 
s panem majitelem dohodli další termín. TOM 

V  únoru se v  Číně 
konaly zimní olympij-
ské hry. Prověř si zna-
lost zimních sportů 
v této křížovce! Koukni 
na oficiální piktogramy 
(obrázky) a doplň ná-
zev sportu do křížovky 
(název vždy piš ve 
směru od čísla dál). 

Bobrova 
křížovka
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Již na předchozí sněhové výpravě jsme ukuli 
další plán, neboť nadšení ze sněhu bylo veliké. 
Chtěli jsme však vyměnit běžky a sport za 
zimní táboření a jednodenní putování. 
Vymysleli jsme si proto pro kluky a holky malý 
příběh a …

„Je počátek dvacátého století a k severnímu pólu 
se na saních vypravuje americký polárník Robert 
Edwin Peary. Musí pospíchat, protože jeho soupeř 
Frederick Cook je už několik měsíců se svou 
výpravou na cestě. Povede se Pearymu dobýt 
severní točnu dříve a stane se prvním polárníkem, 
který se na ni dostal? Poradí si s  nástrahami 
mrazivé pustiny? Bude schopen v  zemi věčného 
sněhu a ledu rozdělat oheň a uvařit si něco 
k snědku? Nesežerou jej medvědi?“ 

….. začali vymýšlet, jak malí polárníci 
potáhnou saně, co na nich budou muset mít, 
aby přežili v  divočině, jaké nebezpečí je 
v  zasněžené pustině čeká., budeme vařit na 
ohních ze sněhu, dělat různé záhraby, no 
zkrátka vše, kde by se holky a kluci mohli na 
sněhu vyřádit!

Přestože však byla půlka února, po sněhu 
ani památka a naopak to spíše vypadalo, jako 

že přichází jaro. Přestože jsme mnoho 
polárních úkolů museli vyřadit, neboť nebylo 
po čem táhnout saně, mnohé úkoly a hry jsme 
však ponechali a všech se obě polární 
expedice zhostily na výbornou. 

Mapy byly zorientovány, takže směr jsme 
měli správný, ohně si party rozdělaly, jablka 
v karamelu usmažily, vlajky do závěrečné bitvy 
také nachystaly báječně, trefy  vzduchovými 
pistolemi byly sice slabší, podobně jako míčky 
na cíl, ale za to lízátka z jablek měla úspěch a 
vlastně to byl prima slunečný den v  údolí 
potoka Meleček, pod Lipinou. Trochu jiná zimní 
výprava než ta předchozí, ale moc prima. TOM

Dobyt í   
severn ího  

pólu  
1 2 .  2 .
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Víte, kdo byl první dobyvatel severního pólu? Nevíte? 
Říkáte, že je to nejednoznačné, protože i historici to neumí 
přesně určit? Byl to Frederick Cook, který se vrátil o rok 
dříve než Robert Peary? Byla tam na znamení prvenství 
zapíchnuta Cookova nebo Pearyho vlajka? Tak, my vám 
to teda povíme, protože my jsme u toho opravdu byli. 
Toto je příběh, který se skutečně stal. Představte si 
slunečné, ale za to mrazivé sobotní ráno, partu 
zkušených badatelů, která se díky záhadě červených a 
zelených míčků stala součástí družiny Sira Fredericka 
Cooka a Sira Roberta Pearyho. Nejdůležitějším a také 

prvotním úkolem badatelů, byla orientace mapy, 
představte si, že jdete dobýt severní pól a zorientujete mapu 

podle západu, to by byl teda pořádný průšvih. 
Cesta byla dlouhá a namáhavá. Pluli jsme autobusovou lodí, šli přes 
kopce, pole, louky, řeky, cesty a lesy. Sira Fredericka Cooka a Sira 
Roberta Pearyho stála cesta mnoho sil. Naštěstí měli s  sebou své 
družinky, které pomocí létajícího talíře doběhli pro potravu, až 
k  záhadnému muži, překonávali krutý severní vítr, v  nebezpečí se 
nebáli vzít do rukou zbraně a tenisovým míčkem vždy trefili cíl. Také s 
sebou měli nekončící zásoby potravin, takže se projevili i badatelé 
s kulinářským duchem a mohli jsme všichni ochutnat speciality, jako byla 
jablečná lízátka, karamelizovaná jablka se skořicí nebo kotlíkový čaj. Čím 
více se stmívalo, tím více jsme se blížili našemu cíli – severní pol. Věřte 
nebo ne, ale obě družiny doputovaly na severní pól současně, a právě tam 
se odehrála bitva o prvenství. 

Souboj tenisovými míčky s cílem ukrást soupeřovi vlajku byl napínavý do 
poslední chvíle, ale jen jeden zvítězil. Ano, mysleli jste si to správně. 

Družinka v čele se Sirem Robertem Pearym byla ta první, 
která zapíchla svou vlajku na samotném severním pólu. 
Domů jsme doputovali celí promrzlí, hladoví, ale 
s pocitem, že jsme právě změnili historii a stálo to za to! 
Ať už historické spisy říkají, co chtějí. My jsme byli 
u  toho. My jsme tam bojovali. My jsme to viděli na 
vlastní oči.
…jen toho sněhu na severním pólu by mohlo být příště 

více! Lucie

DOBYTÍ SEVERNÍHO PÓLU 
 12. 2. 2022 
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Na konci jarních prázdnin jsme se domluvili 
s mamkou a taťkou od Elišky, Vendulky a Štěpána, 
že se naplno vrhneme do plnění Desítky. Nakonec 
klan Jűstelů odjel na jižní Moravu už o pár dnů 
dříve než my, takže měli náskok. A když jsme se 
pak konečně potkali v  městečku zvaném Dolní 
Dunajovice (což je mimochodem kousek od 
Věstonic, kde byla objevena nejstarší keramická 
soška na světě Věstonická Venuše), měli už za 
sebou nějakou tu zříceninu a hlavně nasbírané 
kešky. 
Páteční večer jsme tak strávili hraním deskových 

her, vybíráním si toho správného pokoje, toho 
správného spolunocležníka a vybalováním. 
Domluvili jsme se také na tom, kam společně 
v sobotu vyrazíme. 
A druhý den v  sobotu jsme se vydali do areálu 

zámku Lednice, což je jeden z nejkrásnějších 
zámků v  naší zemi. A jestli jsi tam ještě nebyl, 
určitě stojí za to se tam zajet podívat. Měli jsme 
štěstí i na zvířata, a tak jsme si přímo v  areálu 
mohli vyfotit po stromech lezoucí veverku. Prošli 
jsme celý areál a došli až k Minaretu, který je také 
velmi známý. Po návratu zpět k autu jsme zjistili, 
že jsme dostali pokutu. Parkovací lístek jsme si sice 
koupili, ale zapomněli jsme ho nechat v autě, takže 
si pan policajt myslel, že tam stojíme načerno. 
Chudší o pár stovek jsme se vydali o kus dál a auto 
zaparkovali nedaleko zříceniny Kozí hrádek. Byl 
odtamtud skvělý výhled. Z Kozího hrádku jsme šli 
přes přírodní rezervaci  až ke Stolové hoře, která je 
charakteristická tím, že nemá vrcholek, ale je celá 

placatá. Ten den jsme ušli 10km, tak jsme si je 
mohli všichni zapsat do diáře Desítky. Odměnit 
jsme se chtěli v  nedaleké vyhlášené cukrárně. 
Bohužel byla tak vyhlášená, že řada stála až ven, a 
na sednutí se mělo čekat asi hodinu. Tak jsme se 
na to „vykašlali“  a jeli aspoň pro pár zákusků do 
Mikulova. Po cestě jsme trochu přešvihli rychlost, 
takže za pár dnů nám pak přišlo domů upozornění 
na další pokutu a celý výlet se nám jaksi prodražil. 
Ale to jsme ještě nevěděli, a tak jsme si na 
pokojích na zákuscích pěkně pochutnali. V  neděli 
jsme vyrazili směr Mikulov znovu, tentokrát do 
areálu zámku. Ale nejdř ív jsme si stř ihli 
čtyřbarevnou trasu ke Svatému Kopečku poblíž 
zámku, a po cestě vyfotili i hejno srnek. Povedený 
víkend jsme zakončili v aqualandu Moravia. 

JAK JŰSTELOVI A TICHÁČKOVI ZAČALI PLNIT DESÍTKU
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Takže pro shrnutí, kdo rád chodí na výlety, je pro 
něj Výletník jako stvořený – můžete plnit Ujít 
100km, Navštívit 5 zámků nebo hradů, 
Čtyřbarevný výlet – tedy v  jednom dni jít po 
všech 4 barvách turistického značení, můžete 
navštívit přírodní rezervace, vidět volně se 
pohybující zvířata, můžete vylézt na rozhlednu, 
najít pár kešek, dojít k pramenu dvou významných 
řek, prostě je toho spousta. Tak  kdo jste ještě 
nezačal, vzhůru do toho! A nemusí to být zrovna 
Výletník, klidně se vrhněte na Sportovce, protože 
i tam je dost úkolů, které můžete splnit spolu 
s rodiči nebo je aspoň s nimi můžete natrénovat. 
Na stránkách KADAA je přehled, kdo má nejvíc 
úkolů, tak se koukni, a trošku se zmáčkni!  
 Tygřík 

Bobr se Učí mapovky 
Dokážeš správně spojit topografickou značku s jejím názvem?


Správné odpovědi najdeš na straně 20.
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ŘEKA S MOSTEM

ŘEKA S PŘÍVOZEM

ŘEKA S JEZEM

ŘEKA S PŘEHRADOU
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Milí kamarádi, 
Možná jste si někteří všimli, že se v  novém roce 

neúčastním žádných akcí. Není to proto, že by mě oddíl 
přestal bavit, nebojte. Je to proto, že jsem se v  tomto 
roce rozhodla přijmout jednu z  nevětších výzev v mém 
dosavadním životě a vycestovala jsem sama na 5 měsíců 
do Finska. Rozhodla jsem se tak díky studijnímu 
programu Erasmus+, který nabízí každá univerzita. Brala 
jsem to jako výbornou příležitost poznat zemi, kterou 
jsem ještě nenavštívila, seznámit se s místním školským 
systémem, který je na velmi vysoké úrovni a mohl by mi 
pomoci v mé cestě stát se kvalitní učitelkou, a hlavně 
dokázat si, že jsem schopná spoléhat se jen sama na 
sebe a žít pět měsíců v zahraničí. 

Odjela jsem tady hned na začátku nového roku, po 
Silvestru s  vedoucími, 3. ledna. V  té době ve Finsku 
panovala ještě pořádná zima, v den mého příjezdu hustě 
sněžilo, všechno bylo nádherně bílé, světlo bylo pouze 
mezi 9. a 16. hodinou, teploty se pohybovaly okolo 
-10°C. Ale na tohle všechno jsem se těšila! Konečně 
pořádná zima se vším všudy. O to víc jsem si to užívala, 
když se mi podařilo hned první týden sehnat brusle 
i běžky, takže jsem každý týden chodila bruslit na jedno 
z mnoha místních jezer a běhat na běžkách na okruhu, 
který máme 1 kilometr od místa, kde bydlím. V okolí je 
běžeckých tras mnohem více, je to tady prostě ráj 
běžkařů! Samozřejmě další z  typických finských aktivit, 
je saunování. Toho tady využíváme víc než často, jelikož 
máme dvě sauny přímo v  ceně nájmu, takže chodíme 
alespoň čtyřikrát týdně jen po schodech dolů do sklepa. 

Kromě běžek, bruslí a jiné zábavy se samozřejmě také 
věnuji škole. Bohužel, i ve Finsku mají Covid, a tak 
většina hodin probíhá online. Mají to tady nastavené tak, 
že jakmile hodiny začnou v  online režimu, už tak 

ERASMUS  
SUOMI
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pokračují až do konce. I přesto, že nyní už je povoleno 
chodit do školy, všechny mé předměty teď dobíhají ještě 
online. Jediné, co nemám online, je praxe ve škole, za 
kterou jsem moc ráda! Chodím se dívat do vyučování na 
základní škole, která patří pod univerzitu a slouží jako 
„tréninkové centrum“ pro studenty učitelství. Čerpám tak 
inspiraci na aktivity do hodin, ale také rozdílný přístup 
učitelů k  dětem nebo jiný systém známkování či jiný 
rozvrh hodin. Třeba i na nižším stupni trvají hodiny 
přibližně 90 minut, po každé ale následuje 20-30 
minutová přestávka, kdy chodí děti vždy ven. Učitel tady 
má také právo rozhodovat se, jaké předměty bude ten 
den učit. V  rozvrhu hodin je vždy napsáno jen „X“ a to 
znamená, že si učitel může zvolit, co se mu zrovna hodí. 
Často to jsou kombinace různých předmětů, například 
vlastivěda a výtvarná výchova. 

Během svého pobytu tady jsem už stihla přivítat nějaké 
návštěvy. Navštívil mě Robin, se kterým jsme jeli 
prozkoumat hlavní město Finska, Helsinky, ale také jsme 
každý den chodili hrát hokej a běžkovat. Navštívily mě 
také oddílové vedoucí: Anča, Kača, Zuzka, Markétka a 
Uršula, se kterými jsme se vydaly na krátkou procházku 
v okolí, a holky také jely prozkoumat Helsinky. Sama se 
studentskou organizací jsem se pak vydala na zájezd na 
úplný sever Finska, do oblasti zvané Laponsko. To je 
známé krásnými národními parky, kulturou místních 
obyvatel Sámů, husky a sobími farmami a hlavně 
skvělými podmínkami pro pozorování polární záře. A že 
se nám záři vidět poštěstilo! V  rámci zájezdu jsme se 
taky vydali na jednodenní výlet do Norska do vesničky 
Bugoynes, kde jsme se prohřáli v sauně pro 70 lidí, poté 
se schladili v mrazivém Severním ledovém oceánu, a také 
ochutnali typickou norskou rybí polévku. 

Je to prostě jeden velký zážitek a obrovská zkušenost, 
kvůli čemu jsem tady jela. Samozřejmě to má i stinné 
stránky, musela jsem si pár věcí dopředu zařídit, a taky 
opustit na takovou dobu život a lidi, na které jsem 
zvyklá, není jen tak. Utíká to ale poměrně rychle a ani 
jsem se nenadála, a už mám polovinu svého času tady za 
sebou.  

Už se moc těším, až se s vámi všemi uvidím na nějaké 
oddílové akci v  červnu. A pokud budete mít někdy 
v  budoucnu možnost vyjet, tak to udělejte, kdy jindy 
vám někdo dá peníze a čas na cestování! 

Moc vás všechny zdravím. 
Vaše Tete 
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Bobr luští s tete 
Jestli tě zajímá, v jakém městě se přesně Tete nachází, vylušti tuto šifru.

TAJENKA: 
__ __ __ __ __ __ __ __ __ 

Pokud si chceš splnit úkol z Desítky č. 49 
Spamer, který patří do sekce Ajťák, pak si 
přečti jeho podmínky a pošli odpověď 
s  pozdravem a s  dalšími povinnými 
ná lež i tostmi na emai lovou adresu 
terka.weichtova@seznam.cz.  

mailto:terka.weichtova@seznam.cz
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Jak už někteří z  vás ví z  předešlého 
článku, Terezka nám studuje ve Finsku. 
Myslím, že pro nás všechny byla velká 
výzva představit si a vydržet půl roku 
bez jejího úsměvu. Tato představa byla 

tak nesnesitelná, že jsme se spolu se super 
ženami rozhodly Terezku navštívit v jejím ledovém 

království. A tím ledovým myslím doslova ☺ . 
Hned po příletu nás země vloček a ledu zabalila do 

sněhové vichřice přímo v  centru Helsinek. Naštěstí 
jsme to ve zdraví přežily mohly jsme se vydat na 

cestu do Jyväskylä, města Terčiného bydlení a studia. 
Druhý den jsme vyjely do lesů a strání v okolí města 

na menší výlet. Hromady sněhu nás vyzvaly k zábavě, 
a tak jsme jedna po druhé naskákaly do bílých závějí. 

Pořádně promrzlé jsme na konci dne zapadly do kavárny 
a později večer do sauny, kde jsme se kvalitně prohřály. 

Další den nás čekala prohlídka Jyväskyle. Po procházce 
městem jsme zašly do místního muzea, kde jsme objevily 

nahrávku krásné a chytlavé písničky místního umělce. 
Jestliže někdo z vás poprosí Kaču o  intepretaci, tak vám ji 

jistě ráda zazpívá. Den jsme ukončily jak jinak než saunou. 
Poslední den ve Finsku jsme strávily opět v  Helsinkách. 

Dopluly jsme převozem na ostrovní pevnost 
nedaleko hlavního města a vykoupily jsme tamní 
suvenýry. Cesta zpět domů byla náročná, 
protože jsme stejně jako při cestě z  domova 
sp+aly jednu noc na letišti. Doporučení pro 
případné návštěvníky Helsinského letiště – 
u brány 31 je odpočinková zóna s  květinami, 
kobercem a velmi hlučnou klimatizací, 
doporučují 4 z  5. Naštěstí jsme v  pořádku 
dojely domů bez větších komplikací i přes 
začínající nepokoje ve světe. Na závěr bych 
chtěla poděkovat přímo Terezce za super 
příležitost a pohostinnost. 

Díky, Zuzka

AZMUK JEDE 
NA SEVER

(ANČA + ZUZKA + MARKET + URŠA + KAČA) 
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Workshop, jak se dělá kronika proběhl v minulém roce celkem dvakrát. Sešli jsme se vždy v partě v čele 
s Kačkou B., Vendulkou a Eliškou J., Kočkou, Terískem a Matesem. V téhle partě jsme dohromady vytvořili 
přes sedm zápisů do kroniky a já bych vám, parto, tímto ještě jednou chtěla za oddíl poděkovat! Kdo totiž už 
někdy zápis do kroniky dělal, musí vědět, že minimálně jednu nebo dvě hodiny vám to zabere. Všichni 
zúčastnění si tak splnili i úkol „reportér“ do oddílové Desítky. 
Pojďte i vy ostatní přispět trochou vody do mlýnku a k tomu si splnit úkol do Desítky. Není lepší pocit, než 
otáčet listy v kronice s tím, že zrovna tento zápis je vaše dílo! Zvládne to opravdu každý, navíc vám s tím 
rád pomůžeme kterýkoli vedoucí. Sleduj bedlivě web, protože během dubna se na tento workshop budeš 
moct přihlásit! Snad se na něm spolu potkáme…! . Anča

BOB
RO
VO
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U
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n
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Workshop – Jak se dělá kronika? 

DŘEVINY  

SPOJ K SOBĚ SPRÁVNÉ DVOJICE.  

 

BUK 

 

DUB 

 

HABR 

 

JEDLE 

 

MODŘÍN 

 

OSIKA 

 

LÍSKA 

 

VRBA 
 
 
 

 

Bělavé dřevo vhodné na stvby do vody. Hoří s praskotem, vystřeluje. 
Měkká, dobře se krájí a loupá. 

 

 
Bílé až načervenalé dřevo s hnědavým jádrem. Dobře se opracovává nožem. 

Proutí na koše. Dřevo je málo trvanlivé. 

Oranžové dřevo, červené jádro, vhodné i na vodní stavby, řezba, nábytek.  

 
Bílá, ze všech jehličnanů nejméně smolnat. Vhodná ke stavbám i otopu. 

Bílo hnědá, červené letokruhy, řezba, menší táborové stavby. 

 

Oslnivě bíly, lehce štípatelný, naše nejtvrdší a nejtěžší dřevo. Topůrka k 
sekyrám. 

Hnědošedý, pružný, trvanlivý, vhodná stavebnina (nábytek, sudy). Špatné 
topivo, dává hodně popela. Žaludy vhodné k výtvarné výrobě. 

 
Červený, tvrdý pružný, trvanlivý, vhodný ke stavbě, řezbě a truhlařině. Dává 

hodně žhavého popela. Dlouho hoří. 

SPRÁVNÉ ODPOVĚDI SI ZKONTROLUJ NA WWW.KADAO.CZ 
 (najdeš v záložce „ke stažení“ – „znalosti“ – „dřeviny“) 

 

DŘEVINY Spoj k sobě správné dvojice 
SPRÁVNÉ ODPOVĚDI SI ZKONTROLUJ NA WWW.KADAO.CZ 
(najdeš v záložce „ke stažení“ – „znalosti“ – „dřeviny“) 

http://WWW.KADAO.CZ
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Po roční koronavirové pauze jsme se konečně 
vydali do Alp na tradiční jarněprázdninovou 
lyžovačku, tentokráte do italského Jižního 
Tyrolska. Ubytovaní jsme byli v  hotelu Roland 
v Rasun di Sopra, krásném městečku položeném 
na kraji údolí Anterselva, které je známé svým 
biatlonovým areálem.

Naším zvykem je vyrážet během pětidenní 
lyžovačky do různých areálů a totéž jsme udělali i 
letos. Začali jsme v  Cortině d’Ampezzo, dvakrát 
jsme prozkoumali parádní moderní středisko Tre 
Cime, vyrazili jsme na hojně navštěvovaný 
Kronplatz, který jsme měli takřka „za barákem“ a 
neminuli jsme ani Alta Badii známou svými 
rovinatými sjezdovkami. 

Lyžovačku nám zpříjemnilo perfektní zázemí 
hotelu s  milou obsluhou, která nám dennodenně 
dopřávala čtyřchodové večerní menu. Celý týden 
nás provázela vymetená obloha  a také řidič a 
kamarád Míra Vícha, který nás vozí Autobusy 
Galeja už nějaký ten rok. A co víc, nikomu se nic 
nestalo, a to se vždy počítá! DiB

LYŽOVAČKA V ITÁLII 
Jarní květiny - řešení:	ŘEŠENÍ BOBROVÝCH HÁDANEK

1-PRVOSENKA, 2-SEDMIKRÁSKA, 3-BLEDULE, 4-ORSEJ, 5-PODBĚL, 6-KONVALINKA, 7- SASANKA, 8-SMETANKA

Mapovky - řešení:   1C, 2A, 3D, 4B            KPČ - řešení: 1-ŠVIHOV, 2-RÁBÍ, 3-KARLŠTEJN, 4-LEDNICE, 5-TROSKY
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V první chvíli se to zdál jako zlý sen, ale hned po 
našem příjezdu z  tradiční lyžovačky v Alpách jsme 
s  hrůzou zjistili, že válka na Ukrajině je opravdu 
realitou. Jak jen pomoci? Snad jen sbírkou… 
…řekli jsme si a hned druhý den Méďa vytvořil 

plakátek a sbírku jsme rozšířili po okolí. Během 
dvou dnů jsme společně sesbírali přibližně dvacet 
banánových beden sunarů, hygienických a 
zdravotnických potřeb, trvanlivých potravin, plen a 
dalších pár pytlů spacáků, dek a peřin. Celou sbírku 
jsme odvezli na nádraží Ostrava-Kunčice, kde jsme 
ji předali koordinátorům a my pevně věříme, že 
opravdu doputovala do rukou Ukrajinců postižených 
válkou. Přejme jim společně zdraví a brzký konec 
války! DiB 

SBÍRKA

PRO UKRAJINU

Máte-li doma staré (lépe hliněné) květináčky, které už nejsou potřeba, 
můžete si z nich vyrobit krásnou dekoraci v podobě šnečků nebo berušek.

Co budete potřebovat : květináčky (opravdu nevadí staré, někdy ani 
s  uštípnutým kouskem), barvy (akrylové, temperové, budeme-li chtít 
výtvor umístit ven jsou lepší barvy, které nejsou ředitelné vodou nebo 
musíme hotový výtvor přelakovat), tvrdý papír, zbytky drátků, korálky, 
očička, fixy, tavnou pistoli nebo dobré lepidlo, které slepí papír a 
hliněny květináč.

Květináčky očistíme a necháme dobře uschnout. Pomocí barviček 
květináček natřeme barvičkami, které se nám líbí. Z tvrdého papíru si 
vystřihneme tělíčko s hlavičkou šnečka nebo nožičky a hlavičku 
berušky. Hlavičky můžeme dokreslit fixy nebo dolepit očičkama. Ze 
zbytků drátků si vytvoříme tykadla, která můžeme zakončit korálky 
(bambulkami). Nakonec vše pomocí dobrého lepidla nebo tavné pistole 
zkompletujeme. Pokud chceme šnečky a berušky umístit ven a barvy 
máme vodou ředitelné je potřeba vše na závěr ještě přestříkat nebo 
natřít lakem. Markéta

# $ŠNEČCI A BERUŠKY ZE STARÝCH %  KVĚTINÁČŮ
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Bobr vítá jaro 
Poznáš naše jarní květiny?       Správné odpovědi najdeš na straně 20.

1 2

4

3

5 6 

7 8 

———————————————————— ———————

————— —————— ——————————

———————————————

BLEDULE  jarní

KONVALINKA  vonná

SMETANKA  lékařská

PRVOSENKA  jarní

PODBĚL  lékařský

SASANKA  hajní

SEDMIKRÁSKA  chudobka

ORSEJ  jarní

NÁPOVĚDA:
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V pátek odpoledne jsme se sešli v hojeném 
počtu asi 50 lidí u klubovny, abychom společně 
vyrazili vlakem směrem Kopřivnice. Cesta trvala 
necelé dvě hodiny, a tak už po tmě jsme dorazili 
do Kopřivnice, abychom se odtud vydali přibližně 
do 3 km vzdálené krásné hájenky v Janíkově 
sedle. Cesta byla do pořádného kopce, takže jsme 
se i docela zapotili, ale došli jsme všichni 
v pohodě. V chatě se dole nacházela společenská 
místnost společně s jídelnou a kuchyní, nahoře 
byly dvě místnosti ke spaní, jedna veliká, druhá 
menší. Děcka dostala pokyn, že „ jedna matrace je 
určená pro dva lidi“, a za splnění této podmínky 
jsme se úplně všichni pohodlně vešli na postele a 
nikdo nemusel spát na zemi. A ještě k tomu jsme 
se v noci dobře zahřívali. Večer jsme ještě stihli 
večeři připravenou z domu a Bingo s Tygříkem 
pro mladší a Edukační kvíz s Dibem pro starší. 
V sobotu ráno byl díky mladším klukům budíček 

už v 6 hodin, což ne všichni nesli s libostí, ale nic 
jiného nám nezbylo, snídaně tedy byla rekordně 
brzo. A hned po ní jsme se rozdělili do týmů 
Červených a Modrých, kteří se odpoledne měli 

utkat ve velkolepé bitvě. Příprava na bitvu 
probíhala celé dopoledne, postupně jsme si všichni 
vyrobili vlastní štíty a hadráky. A protože se nám 
blíží i turistický závod v Bohumíně, Medvěd 
připravil jeho menší verzi, kterou si všichni ještě 
stihli do oběda odběhnout. V rámci něj děti 
odpovídali na otázky ohledně topografických 
značek, stromů, rostlin, kulturně zajímavých 
objektů. A museli absolvovat různá stanoviště – 
např. lanovou lávku, plížení, odhad vzdálenosti, 
orientace mapy, azimut, uzly. Dětem dal závod 
zabrat, protože trasa byla vedená kopcovitým 
terénem. Po celé dopoledne připravoval Marcel 
výborný oběd, konkrétně kuře na paprice, které by 
určitě ocenila i naše skvělá táborová kuchařka Iva. 
K obědu přispěl i Tomův tatínek a Polda, kteří 
zajistili, aby ten největší oddílový hrnec byl 
přivezen z klubovny až na hájenku, protože bez 
něj by jídlo asi nebylo. 
Po obídku byla krátká pauza a pak už jsme 

popadli své štíty a hadráky a vydali se směrem ke 
zřícenině Šostýn, kde se měla odehrát naše bitva. 
A bitva to skutečně byla, oba týmy se rvaly jako 

JARNÍ 

VÝPRAVA  

NA 

HÁJENKU 
25.-27. 3. 2022 
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lvi, o čem svědčí i Dibův vymknutý kotník, 
p r o p o c e n á t r i k a , š p i n a v é v š e c h n o , 
rozbombardované štíty a nedostatek dechu. Na 
výsledky jsme si však museli počkat, až Marcel 
vše vyhodnotí. A protože jsme byli fakt zpocení a 
špinaví, tak jsme rovnou dál pokračovali do 
bazénu, kde jsme se pořádně očachali, vyvířkovali, 
vysaunovali. Ale především plno z nás si mohlo po 
delší době splnit bobříka plavce a také úkol do 
desítky – podplavat bazén na šířku. Ale to už bylo 
docela pozdě, a tak jsme strávili v bazénu jen 
hodinku a vydali se opět do toho stejného kopce 
na chatu za večeří. Tu pro nás připravila Lucka a 
Tom, a tak jsme se do ní pustili opravdu s 
vervou, protože hlad byl velký. Po večeři už hodně 
z nás odpadlo a šlo rovnou spát, spíše starší pak 
ještě dole zpívali a hráli na kytaru. 
Nedělní dopoledne se neslo v duchu vyhlašování 

výsledků a předávání bobříků. Bojovku těsně 

vyhrál tým Červených a turistický závod opanoval 
klan Bernardů. Kačka v kategorii 13 a výše, 
Kryštof v kategorii 11 – 12 let, Bobina do 10 let, 
z nováčku byl nejlepší Matouš. Tito všichni a 
řada dalších na 2. a 3. místech si tak vybojovali 
nominaci za náš oddíl na tusristický závod do 
Bohumína. Holky - vedoucí měly pro všechny 
nachystány super veselé zábavné hry a zatímco 
jiní uklízeli chalupu, si všichni pochutnali na 
špenátovém burku, nabrali si svačinu, nabalili  
vlek materiálem a batohy  a mohlo se  vyrazit 
lesem na nedalekou Bezručovu vyhlídku, odkud je 
nádherný výhled na Kopřivnici. Stejně jako v 
pátek a sobotu, sluníčko nás hřálo a hlásilo "jsem 
tady a se mnou taky jaro". Bohužel i hodně 
sucho!  
Byla to báječná trojdenka, na kterou se hned 

tak nezapomene! Jistě o ní někdo napíše do 
kroniky! Tygřík
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PŘIPRAVOVANÉ AKCE:
• SOFTBALL V MĚSTSKÝCH SADECH - OTEVŘENÁ KLUBOVNA   (16. 4.) 
• KADAR - TURISTICKÝ ZÁVOD, NOVÁČKOVSKÁ, VODA, KOLO   (23.-24. 4.) 
• VÝROBA RUČNÍCH MÝDEL - OTEVŘENÁ KLUBOVNA   (29. 4.) 
• STAVBA TÁBORA V HOŠTEJNĚ - PRO VEDOUCÍ A PŘÁTELE   (29. 4. - 1. 5.) 
• VÝSTAVBA TÁBORA V HOŠTEJNĚ - PRO VEDOUCÍ A PŘÁTELE   (13.-15. 5.) 
• FUNTOM - FESTIVAL VE SVITAVÁCH PRO INSTRUKTORY A VEDOUCÍ   (19.-22. 5.) 
• HLUČÍNSKÝ PASÁK - SOFTBAL V HLUČÍNĚ A LAGORI CUP V OSTRAVĚ   (28.-29. 5.) 
• DRUŽINOVÉ DVOUDENNÍ VÝPRAVY   (11.-12. 6.) 
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